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Pandemie COVID-19 přinesla do života 
Líšně řadu opatření. Vláda ČR roz-

hodla v polovině března například o uza-
vření restaurací a mnoha obchodů. Naří-
dila také celostátní karanténu a vyhlásila 
12. března nouzový stav, který potrvá od té 
doby minimálně třicet dnů.

Přinášíme proto souhrn opatření
a rad, které se k  tomuto stavu vztahují
a bezprostředně se dotýkají Líšně. 

Vzhledem k rychlému vývoji a časové 
prodlevě mezi uzávěrkou a distribucí Lí-
šeňských novin však nemusí být tyto in-
formace aktuální.

Doporučujeme si je ověřit na interne-
tových stránkách líšeňské radnice www.
brno-lisen.cz nebo na speciálních strán-
kách brněnského magistrátu www.brno.
cz/koronavirus.

Veškeré důležité informace o onemoc-
nění a o tom, jak k němu přistupovat na-
jdete také na stránkách ministerstva zdra-
votnictví koronavirus.mzcr.cz.

Aktuální celorepubliková opatření
a nařízení pak naleznete na www.vlada.cz. 
Celostátní informační telefonní linka ke 
koronaviru je 1212.

Boj s koronavirem

Opatření dotýkající se přímo Líšně platná 
k 17. březnu 2020
 Pomoc seniorům – brněnský magistrát zří-

dil Linku pomoci seniorům. Je určená li-
dem, kteří potřebují pomoci se zajištěním 
nákupů základních potravin, hygienic-
kých potřeb a podobně a nemají ve svém 
okolí nikoho, kdo by jim pomohl. Lin-
ka 800 140 800 je zdarma a je k dispozici 
v pracovních dnech od 7.30 do 15.00 hodin. 

 Oběd zdarma i s  dovozem přímo domů
nabízí seniorům nad 65 let služba Pomá- 
háme Si! 2020. Jídlo lze objednat na www.
pomahamesi2020.cz nebo na telefonech
775 855 685 a 736 233 491.

 Poliklinika Líšeň nebude veřejně přístup-
ná, pouze na objednání nebo po dohodě
s ošetřujícím lékařem. U vrátnice návštěv-
níky případně vyzvedne zdravotní perso-
nál. Na dveřích polikliniky pak budou vy-
věšeny kontakty na lékaře.

 Úřední hodiny na líšeňské radnici jsou do 
odvolání zrušené. Své záležitosti mohou 
občané řešit telefonicky a emailem, pří- 
padně po telefonické dohodě s konkrétním 
úředníkem. Viz kontakty níže.

 Stejně tak jsou do odvolání zrušené úřední 
hodiny Správy majetku Líšeň (SML).

 Provoz školních jídelen zůstává zacho-
ván pro mimoškolní strávníky evidova-
né do 13. března 2020 a zaměstnance 
škol. Noví strávníci nebudou přijímání. 
Žákům byly automaticky obědy zrušeny.

 Kulturní centrum Líšeň do odvolání
ruší kulturní akce a aktivity. Budovy 
Dělňáku a Kotlanky zůstanou pro veřej-
nost uzavřené (http://kclisen.cz).

 Školy, školky i další předškolní zařízení 
zůstanou do odvolání uzavřené. 

Další důležité kontakty:
Radnice: spojovatelka: 544 424 815,
www.brno-lisen.cz
Starosta Břetislav Štefan: 544 424 810,
stefan@brno-lisen.cz
Místostarostka Iva Kremitovská:
544 424 813, kremitovska@brno-lisen.cz
Místostarosta Martin Příborský:
544 424 812, priborsky@brno-lisen.cz
SML: 544 233 691, www.sm-lisen.cz
Poliklinika Horníkova: 544 134 310,
www.hornikova.cz 
Koronavirus infolinka Krajské hygienic-
ké stanice: 773 768 994,  www.khsbrno.cz
Infolinka Státního zdravotního ústavu: 
724 810 106, 725 191 367
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Aktuality z radnice

Ochrana této lokality se datuje již od po-
loviny 80. let, kdy místní občané uhá-

jili lokalitu před plánovanou výstavbou 
sídliště.

Lokalita je od roku 1994 stavební. Sou-
časný územní plán umožňuje v této lokalitě 
stavět nejen rodinné, ale i bytové domy. Zá-
roveň si majitelé pozemků většinově přejí, 
aby parcely zůstaly stavební. V rámci takové-
to situace a platné legislativy je pořízení re-
gulačního plánu téměř jedinou možností, jak 
citlivě regulovat charakter budoucí výstavby.

V roce 2012 započala spolupráce radnice 
a občanů, která směřuje k současné ochraně 
území. 

Po četných diskuzích a debatách s obča-
ny a vlastníky nemovitostí městská část po-
žádala o ochranu tohoto krásného místa za-
dáním požadavku na regulační plán a ná-
sledně vydáním stavební uzávěry do doby 
jeho pořízení.

Na základě našich podnětů město Brno 
začalo pořizovat regulační plán. Navržena je 
velmi rozvolněná a citlivě zasazená výstavba 
s velkým množstvím veřejných prostranství 
a zeleně. Město Brno v návrhu poskytlo 66 % 
pozemků na veřejnou vybavenost (v Kč se 
jedná zhruba o cca 30 mil. Kč). To má usnad-
nit dohodu vlastníků pozemků, kteří mají 
rozhodné a poslední slovo. Věřím, že se tato 
příležitost nepromarní a výstavba proběhne 
citlivě ve vnitrobloku mezi ulicemi Obecká, 
Podlesná, Kniesova a ulicí Kostelíček rodin-
nými domy, za podmínky nedotčení panora-
matu naší významné kulturní památky Kap-
le Panny Marie Pomocnice – Kostelíčku. Za 
šest let jsme ušli hodně daleko, proto si při-
pomeňme, co vše se událo.

Dne 12. 5. 2014 proběhlo seznámení ob- 
čanů se situací týkající se možné výstavby 
v lokalitě Kostelíček – vnitrobloku mezi ulice-
mi Obecká, Kostelíček, Kniesova a Podlesná.

Dne 17. 6. 2014 brněnští zastupitelé 
schválili aktualizaci územního plánu a loka-
lita Kostelíček se dostala do ploch BK – by- 
dlení kombinované. Bydlení kombinované 
v dané lokalitě umožňuje jak rodinné domy, 
tak bytové domy. Aktualizace územního plá-
nu města Brna byla dne 23. 10. 2015 zrušena 
soudem.

Prvním úkolem, kterého se ujala MČ Br-
no-Líšeň ve spolupráci s odborem územního 
rozvoje a výstavby, bylo rozeslání dopisů ma-
jitelům pozemků a majitelům sousedních 
parcel lokality Kostelíček s žádostí o souhlas 
s uplatněním požadavku u pořizovatele 
Územního plánu města Brna na zpracování 
regulačního plánu lokality Kostelíček.

Dne 14. 7. 2014 bylo ukončeno odevzdá-
vání vyplněných formulářů, které byly roze-
slány majitelům pozemků a majitelům sou-
sedních parcel lokality Kostelíček s žádostí 
o souhlas s uplatněním požadavku u poři- 
zovatele Územního plánu města Brna na 
zpracování regulačního plánu lokality Kos-
telíček. 

Vyhodnocení vrácených a vyplněných
formulářů

Bylo obesláno 154 vlastníků pozemků 
v lokalitě, kterou by řešil regulační plán. 
Počet pozemků dotčených regulačním plá-
nem je 110. Bylo odevzdáno 72 formulářů.

S pořízením regulačního plánu souhla-
silo 39 %, proti bylo 8 %.

Bylo obesláno 437 vlastníků pozemků 
těsně sousedících s lokalitou, kterou by ře-
šil regulační plán. Počet pozemků těsně 
sousedících s lokalitou, kterou by řešil regu-
lační plán je 437. Bylo odevzdáno 197 formu-
lářů.

S pořízením regulačního plánu souhla-
silo 43 %, proti byly 2 %.

Zastupitelstvo MČ 
Brno-Líšeň na svém 35. 
zasedání ze dne 25. 9. 
2014 se usneslo a souhla-
silo s podáním žádosti 
u pořizovatele ÚPmB, 
na zpracování Regu- 
lačního plánu lokality 
„Kostelíček“, s úhradou 
finančních nákladů na její zpracování z roz-
počtu MČ Brno-Líšeň.

Dne 9. 3. 2015 se v sále radnice MČ Brno-
-Líšeň uskutečnila veřejná debata – předsta-
vení návrhu zadání připravovaného regulač-
ního plánu. Na základě této veřejné debaty 
byl Stavebním odborem MČ Brno-Líšeň Ná-
vrh zadání na vypracování regulačního plá-
nu Kostelíček upraven.

Upravený a doplněný návrh zadání re-
gulačního plánu Kostelíček byl předložen 
zastupitelstvu městské části Brno-Líšeň 
k odsouhlasení dne 23. 4. 2015. 

Podnět k pořízení regulačního plánu 
včetně odsouhlaseného návrhu zadání byl 
předán dne 13. 5. 2015 Magistrátu města Br-
na, Odboru územního plánování a rozvoje.

Dne 10. 10. 2016 se v sále radnice MČ 
Brno-Líšeň uskutečila veřejná debata – 
představení návrhů studentských prací VUT 
fakulty architektury na lokalitu Kostelíček. 

Úkolem seminární práce bylo navrhnout 
zástavbu rodinnými domy dle stávajícího 
územního plánu. Zadání vyžadovalo méně 
intenzivní využití území s vyloučením byto-
vých domů. Ve studii měly být navrženy řa-
dové domy, dvojdomy a solitéry. Dalšími 
požadavky zadání – dostatečně prostorné 
ulice, stromy ve veřejném prostoru, parkova-
cí místa pro návštěvníky Kostelíčku a vyme-
zení prostoru pro sport a rekreaci. Vysoké 
učení technické v Brně, fakulta architektury 
svými seminárními pracemi na lokalitu Kos-
telíček ukázala svůj kreativní a inovativní 
přínos pro MČ Brno-Líšeň. A naopak MČ 
Brno-Líšeň studentům poskytne možnost 
představit své návrhy před veřejností.

O zahájení procesu pořizování Regu-
lačního plánu Kostelíček, Brno-Líšeň roz-
hodlo Zastupitelstvo města Brna svým 
usnesením č. ZM7/1192 na Z7/17. zasedání 
dne 12. 4. 2016, a to na základě podnětu sa-
mosprávy městské části Brno-Líšeň.

ZADÁNÍ Regulačního plánu Kostelí-
ček, Brno-Líšeň bylo schváleno usnesením 
č. ZM7/2137 Zastupitelstva města Brna na 
Z7/25. zasedání dne 31. 1. 2017.

Dne 26. 2. 2020 proběhlo veřejné pro-
jednání Návrhu Reg. plánu Kostelíček, Br-
no-Líšeň. Nejpozději do 7 dnů ode dne veřej-
ného projednání, tj. do 4. 3. 2020 včetně, 
mohl každý uplatnit své připomínky. Zhoto-
vitelem Návrhu Reg. plánu Kostelíček, Br-
no-Líšeň je Ing. arch. Zbyněk Pech, z atelie-
ru ERA, sdružení architektů Fixel a Pech. 
Návrh Reg. plánu Kostelíček, Brno Líšeň je 
zveřejněn na https://www.brno.cz.      è str. 3

Regulační plán Kostelíček – 6 let intenzivní práce
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STAVEBNÍ UZÁVĚRA
Zastupitelstvo MČ Brno-Líšeň se na 

svém 6. zasedání, které se konalo dne 28. 5. 
2015 usneslo, že souhlasí s předložením ná-
vrhu Radě města Brna na vydání územního 
opatření o stavební uzávěře, která se vydává 
opatřením obecné povahy pro území vyme-
zené z jihu ulicí Kniesovou a přilehlými za-
hrádkami (část), ze západu ulicí Šimáčkovou 
a ulicí Kostelíček, ze severu ulicí Obeckou 
a z východu ulicí Podlesnou, do doby zpraco-
vání regulačního plánu Kostelíček 

Podnět k pořízení regulačního plánu 
Kostelíček, Brno-Líšeň byl podán na Magis-
trát města Brna, Odbor územního plánování 
a rozvoje, Kounicova 67, Brno dne 13. 5. 2015.

Žádost starosty městské části Města Br-
na, Brno-Líšeň o vydání územního opatře-
ní o stavební uzávěře v k. ú. Líšeň byla 
podána na Magistrát města Brna, Odbor 
územního plánování a rozvoje, Kounicova 
67, Brno dne 3. 6. 2015.

Rada města Brna, vydala na své R7/153. 
schůzi konané dne 23. 1. 2018, ve znění poz-
dějších předpisů, Územní opatření o sta-
vební uzávěře v katastrálním území Líšeň, 
lokalita Kostelíček formou opatření obecné 
povahy.

Toto územní opatření o stavební uzávěře 
platí do doby ukončení procesu pořizování 
Regulačního plánu Kostelíček, Brno-Líšeň.

Na závěr bych rád poděkoval všem 
zúčastněným, kteří se podíleli na přípravě 
Návrhu zadání regulačního plánu Kostelíček 
– převážně stavebnímu odboru městské části 
Brno-Líšeň, který připravil pro Zastupitel-
stvo městské části Brno-Líšeň veškeré pod-
klady pro podání podnětu pro pořízení regu-

lačního plánu Kostelíček včetně návrhu za-
dání regulačního plánu a žádosti a územního 
opatření o stavební uzávěře v k. ú. Líšeň. 

Dále bych také rád poděkoval spolku Lí-
šeň sobě, který se aktivně účastnil všech ve-
řejných debat a dále Zastupitelstvu městské 
části Brno-Líšeň, které podpořilo pořízení 
regulačního plánu Kostelíček svými sou-
hlasnými usneseními.

Břetislav Štefan, Váš starosta

Územní plán je dokument, kterým se běž-
ný občan příliš nezaobírá. Toto přehlí-

žení však přechází v mírnou paniku, když se 
dozvíme, že naproti našemu domu bude stát 
fabrika, rušná magistrála nebo bytovka. V tu 
chvíli je lhostejnost tatam a rychle studujeme 
stavební zákon, nahlížíme do katastru ne-
movitostí, obracíme se na úřady, hledáme 
právní poradenství a jako akt nejvyšší od-
hodlanosti zabránit nechtěné stavbě zaklá-
dáme spolky, dříve občanská sdružení. Po-
kud však zjistíme, že jsou plánované stavby 
navrženy v souladu s územním plánem a le-
gislativou, tak je v drtivém procentu případů 
na zabránění či změnu výstavby pozdě… 

Píši tyto řádky jako provokativní výzvu. 
Výzvu, abychom se zabývali současným ná-
vrhem územního plánu, protože ten zahrnu-
je výstavbu i zeleň. Je to dokument, který 
umožňuje stavět, definuje veřejná prostran-
ství, vytyčuje komunikace, ale také zachová-
vá zeleň, chrání památky a formuje plochy 
nových parků. Jeho podoba na desetiletí do-
předu určuje, jakým způsobem se bude Brno 
a jeho městské části rozvíjet. Ten současný 
platí již od roku 1994 – tedy dlouhých 26 let, 
a ještě po určitou dobu platit bude. Zákon 
však požaduje, abychom měli od roku 2022 
nový územní plán.

Jako občané máme možnost ovlivnit bu-
doucí podobu našeho města. Vím, že sezná-
mit se s celým návrhem nového územního 
plánu není jednoduché, ale měli bychom se  

o to pokusit. Minimálním požadavkem je 
zjistit, k jakým změnám má dojít v nejbližším 
okolí našich domovů. Pokud s navrženou po-
dobou nebudete souhlasit, tak je ten nejvyšší 
čas na podání návrhu na úpravu nového 
územního plánu. Jakmile bude nový územní 
plán schválen, stane se na dlouhá desetiletí 
závazným dokumentem, který se jen velmi 
těžko mění.

Jsme spoluzodpovědní za budoucí podo-
bu Brna, ve kterém žijeme a je naším domo-
vem. Věřím, že tuto příležitost nepromar- 
níme, abychom nemuseli zakládat spolky bo-
jující pro nebo většinou proti výstavbě. Vě-
nujme již nyní čas novému územnímu plánu 
a ušetřeme si tím v budoucnu mnoho času 
a starostí. 

Abychom se mohli jako občané seznámit 
s návrhem nového územního plánu, připra-
vila Kancelář architekta města Brna sérii 
osmi setkání napříč městskými částmi.

Pro MČ Brno-Líšeň bylo setkání naplá-
nováno na čtvrtek 9. 4. 2020 od 18 hod. 
v Dělnickém domě v Židenicích. Vzhledem 
k současné pandemii je nutné termín konání 
akce ověřit na stránkách Kanceláře architek-
ta města Brna (www.kambrno.cz).

Je to na nás. Je to naše město a neseme 
odpovědnost za jeho budoucnost. Uplatně-
me naše názory na budoucí rozvoj města 
a přesvědčme o nich zastupitele Brna, kteří 
mají poslední slovo a určí směr, kterým se 
Brno vydá. Břetislav Štefan, starosta

Časová osa pořizování Nového 
územního plánu
1994 – Územní plán města Brna. 
2002 –  zastupitelé města Brna schválili
 záměr pořídit nový územní plán
 (ÚP). 
2007 – zastupitelé města Brna schválili
 konkrétní podobu zadání
 nového ÚP.
2010/2011 – koncept ÚP byl vystaven
 a občané a jednotlivé městské
 části se mohli s navrženými
 variantami řešení důkladně
 seznámit a zaujmout stanovisko.
2011 – zastupitelé Líšně uplatnilli
 připomínky ke konceptu
 územního plánu.
2018 – zastupitelé města Brna
 projednali Koncept nového
 ÚPmB a na základě výsledků
 projednání byly zpracovány
 „Pokyny pro zpracování
 Návrhu ÚPmB“.
Návrh ÚP je zpracováván na základě 
pokynů zastupitelstva města Brna
24. 3. 2020 – zveřejnění Návrhu ÚPmB
 na webových stránkách
 města Brna
4. 5. 2020 – 1. veřejné projednání
6. 5. 2020 – 2. veřejné projednání
13. 5. 2020 – podání námitek
 a připomínek

Chcete fabriku, silnici, bytovku či zeleň?
KAM se v Brně vydáme určí nový územní plán.

Aktuality z radnice
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Přinášíme základní údaje, kontakty a data. Investorem je město 
Brno. Pro začátek se snažím pomoci se základními informacemi.
Plně si uvědomuji, že dostavba kanalizační sítě, přestože je příno-

sem pro životní prostředí a obyvatele uvedených ulic, bude kompli-
kovaná, a proto se budu snažit v rámci mých možností pomoci.

„Dostavba kanalizace v Brně II“ je jedním ze strategických pro-
jektů města Brna. Významným způsobem investice přispěje ke zlep-
šení kvality vody v řekách a tím i celého ekosystému.

Dne 20. 1. 2020 jsme zprostředkovali na radnici v Líšni veřejné 
představení této investice se zástupci Magistrátu města 
Brna a realizačních firem. 

V souvislosti se zahájením stavební realizace výše 
uvedené stavby bych Vám rád poskytl základní kon-
taktní a identifikační údaje osob podílejících se na 
vlastní realizaci s uvedením rámcových termínů vý-
stavby.

Termíny výstavby: 
03/2020 – 12/2020
Kanalizace (jednotná a splašková); rozšíření a přeložky 
vodovodu, plynovodu (GAS-NET) a vybraných inže-
nýrských sítí (E-ON, CETIN, UPC).
03/2021 – 12/2021 Komunikace

Správce stavby: Sdružení „Garnets - VRV“
Ing. Martin Dufek, tel. 605 264 176, dufek@vrv.cz

Technický dozor stavebníka: 
Garnets - Consulting, a.s.
Ing. Michal Vavruša; tel. 728 606 851,
m.vavrusa@garnets.cz

Autorský dozor projektanta: Ing. Tupá,
tel. 602 740 922, ing.tupa@gmail.com

Zhotovitel: FIRESTA - Fišer, rekonstrukce, stavby, a.s.
Martin Hájek, tel. 724 950 284, hajek@firesta.cz.

Plně si uvědomuji, že dostavba kanalizační sítě, přesto-
že je nevyčíslitelným přínosem pro všechny obyvatele 
tohoto území, pak právě jich se nejvíce dotkne. 

Již od března 2020 nám začala platit dopravní uzavírka, pro ulice: 
Ondráčkova od 2. 3. 2020 do 15. 7. 2020,
Zlámanky a Jateční  od 2. 3. 2020 do 30. 11. 2020,
Velatická  od 2. 3. 2020 do 30. 9. 2020.

Objízdná trasa do Podolí povede ulicí Holzova, dále po silnici II/430. 
Mariánské údolí bude dostupné z Podolí.

Břetislav Štefan, starosta

Aktuality z radnice

Kanalizace a komunikace Ondráčkova, Jateční, Zlámanky a Velatická



Přijímací řízení
do mateřských škol

Přijímací řízení pro příjem dětí do 
mateřských škol v městě Brně bude pro-
bíhat elektronickou formou na strán-
kách www.zapisdoms.brno.cz, kde jsou 
k dispozici veškeré potřebné informace 
a kde je možné monitorovat průběh při-
jímacího řízení.

Vydávání přihlášek bude probíhat 
od 1. 4. 2020 do 30. 4. 2020. Přihlášku je 
možné vyzvednout na každé MŠ ve 
dnech stanovených ředitelkami jednotli-
vých škol během výše uvedeného období, 
příp. na Odboru školství, mládeže a tělo-
výchovy Magistrátu města Brna, Domi-
nikánské nám. 3, 1. patro, Mgr. Hanáko-
vá, dveře č. 104 nebo paní Hofbruckero-
vá, dveře č. 103. Na internetové adrese: 
www.zapisdoms.brno.cz je možné elek-
tronické vydání přihlášky ve formátu 
pdf.

Sběr přihlášek bude probíhat ve 
dnech 4. května 2020 a 5. května 2020 
v době od 8.00 do 16.00 h na jednotlivých 
mateřských školách. Konkrétní hodiny 
v rámci tohoto období určí ředitelka ško-
ly a zveřejní obvyklým způsobem. Od 
11. května 2020 pak budou zasílány in-
formace o přijetí/nepřijetí dítěte do MŠ. 

Magdalena Mikšátková, referent školství 

Máte také nápad na úpravu svého okolí 
nebo na aktivitu, která by oslovila širo-

ký okruh Brňanů či by pomohla jiným li-
dem? Od 15. února můžete podávat své nápa-
dy pomocí jednoduchého online formuláře 
na www.damenavas.brno.cz. Projekty může-
te zaměřit na pořízení hmotného i nehmot-
ného majetku – hřiště, stromy, softwary, 
aplikace apod. nebo na „měkké“ aktivity – 
semináře, sportovní aktivity, kurzy apod. 

Dáme na vás v roce 2020
– celková částka pro realizaci projektů je 

35.000.000 Kč,
– maximální částka na jeden projekt je 

3.000.000 Kč, cenu zkuste zjistit například 
na internetu nebo požádejte o pomoc koor-
dinátorku, která vám velmi ráda poradí, 
email: damenavas@brno.cz,

– projekt musí být realizován na majetku 
města Brna,

– termín pro podávání projektů je do 15. 5. 
2020.

Dejte jim palec!

Podívejte se na navržené projekty pro Br-
no v galerii projektů na www.damenavas.
brno.cz a podpořte je do 31. 5. 2020. jen díky 
vaší podpoře mohou jít dále do finále!

Tým Dáme na vás

Správa majetku Líšeň (dál už jen SML) je 
líšeňská příspěvková organizace. Od pro-

since 2018 má na starost jenom správu neby-
tových prostor svěřených naší městské části. 

Podle zřizovací listiny schválené zastupi-
telstvem má v  jejím čele stát ředitel, vzešlý 
z výběrového řízení. Ve skutečnosti SML už 
třetím rokem řídí pan starosta, který se neta-
jí tím, že organizaci považuje za zbytečnou. 
Tohle řešení se Sousedům z Líš-
ně zdá nešťastné a nedůstojné.

Možná je SML opravdu zby-
tečná a celou agendu může stej-
ně účelně vykonávat Úřad měst-
ské části. Potom je ale správné 
řešení situaci přímo pojmeno-
vat – a pokud organizace už ne-
má náplň a smysl, z vůle zastu-
pitelstva ji zrušit.

A třeba to tak není a SML 
může občanům Líšně dál dobře 
sloužit. Pak je nutné určit její 
přínosy, navrhnout plán její dal-
ší činnosti a rozvoje a potom se 
tomuto rozvoji věnovat naplno, 
ne jen jako koníčku k  zodpo-
vědné práci starosty.

Musíme zdůraznit, že naším cílem není 
prosadit ani jedno z  nastíněných řešení – 
právě proto, že k zodpovědnému rozhodnutí 
nemáme dost informací. S předstihem jsme 
proto vyzvali kolegy zastupitele a zastupitel-
ky ke zvážení všech podkladů a k  diskuzi, 
která by proběhla na dubnovém zasedání 
zastupitelstva.

O poskytnutí podkladů jsme požádali 

Aktuality z radnice

Navrhněte projekty pro Brno. Dáme na vás!

Jak dál zodpovědně spravovat líšeňský majetek? 
pana starostu (a současně ředitele SML) a pa-
ní místostarostku. Většina z nás zaznamena-
la, že na schůzi Rady městské části 11. listo-
padu loňského roku pan starosta předložil 
návrh na převod agendy Správy majetku Lí-
šeň na Úřad městské části. Materiál byl po-
tom na žádost paní místostarostky stažený 
z  jednání. Když pan starosta zveřejní svoji 
zprávu a svoje argumenty (tedy argumenty 

pro zrušení organizace, kterou 
sám vede! a paní místostarostka 
svoje argumenty (tedy důvody 
pro zachování SML), bude to 
výborný výchozí bod debaty. 

Ať už diskuze dopadne jak-
koliv, jejím kladem bude už to, 
že jsme se jako zastupitelé a za-
stupitelky k problému postavili 
čelem a postupovali s  ohledem 
na co největší přínos pro naši 
městkou část. Líšeň si zaslouží, 
abychom její majetek spravovali 
zodpovědně a uvážlivě.

Dalibor Levíček,
zastupitel za Sousedy z Líšně

info@sousedezlisne.cz

VY navrhujete

Kašlete na pochyby! 
Navrhněte projekt pro Brno
do 15. 5. 2020

damenavas.brno.cz

Názory zastupitelů

líšeňské noviny 5
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Distribuce Líšeňských novin
Vážení čtenáři, jsme rádi, že Líšeňské noviny čtete a každý měsíc na ně netrpělivě čekáte.
Doručování novin do vašich schránek (12.000 kusů) je docela náročná logistická práce, která se přes veškerou snahu ne vždy podaří na 
100 %. Líšeňské noviny se doručují zpravidla během prvních tří pracovních dnů v měsíci. Mnohé schránky (zvláště v panelových domech) 
jsou umístěny za uzamčenými vchodovými dveřmi a pro doručovale tedy nedostupné. Je na majitelích domů, aby přístupnost schránek 
zajistili. Případné nedostatky v doručování novin, prosím, oznamte co nejdříve na e-mail: info@settronic.cz nebo na tel. čísla 
548 538 528, 603 588 964 a my se pokusíme o nápravu. Děkujeme. tiskárna seTTRoniC, zajišťující distribuci

S obrovskou radostí Vás chceme 
informovat, že pan Radek Tyl 

poskytl Redakci Líšeňských novin 
k ofocení sedm historických čísel 
Líšeňských novin z let 1930–1931. 
Tyto tisky jsou pro nás skutečným 
pokladem, neboť zachycují mnohé 
tehdejší události v naší obci a jejím 
přilehlém okolí velmi nevšedním 
a převážně humorným způsobem. 

Postupně chceme většinu z článků 
uveřejnit a v některém z příštích čí-
sel se o historických novinách roze-
píšeme obšírněji.

Dnes zatím malý závdavek tří bás-
niček z nichž jedna v podobě zpra-
vodaje „Líseňské rádio“, nám při-
pomíná, že přišlo jaro a druhá po-
pisuje následky masopustní zábavy 
v roce 1931.

Panu Radku Tylovi veliké díky! 
Pokud někdo z Vás vlastní obdobný 
poklad, budeme velmi rádi, když se 
o něj s námi podělíte.

Petra Švehlová 
za Redakci Líšeňských novin

V Líšni byl ojeven poklad



inzerce

SKLIZENO LÍŠEŇ
Po–Pá 8.00–19.30
So 8.00–14.00
      734 752 350

ZAPOMENTE
NA GOTHAJ

Mortadella s pistáciemi 
- italská delikatesa za 
příznivou cenu 

Po celý DUBEN 
akční cena

37,90 Kč / 100 g

ochutnávka

LÉKÁRNA MASAROVA

P
R

O
M

O
AK

C
E

PROMOAKCE
EUCERIN
24.4.2020 

SLEVA 20 % 

člen sítě MAGISTRA
PO–PÁ 8–18 / SO 8–12 

Vážení přátelé,
na konci tohoto měsíce by se měl uskutečnit další ročník velké rodin-
né akce Pálení čarodějnic 2020 v Líšni. Vzhledem k tomu, že dubnové 
vydání Líšeňských novin mělo uzávěrku v polovině března, kdy vláda 
vyhlásila řadu zákazů a omezení kvůli koronavirové epidemii, musí po-
řadatelé akce na toto brát zřetel a tedy pokud bude trvat nadále zákaz 
shromažďovaní lidí, pálení čarodějnic se neuskuteční. Sledujte proto ak-
tuální informace na www.ufi dela.cz nebo www.lcos.cz. 
Děkujeme za pochopení.

VYBÍRÁME Z AKČNÍCH CEN
Aulin gel 100 g 199,-
Iberogast 20 ml 169,-
BioGaia ProTectis 10 ml kapky 529,-
Ataralgin 50 tbl 159,-
Soledum 200 mg, 20 cps 179,-
Neoangin bez cukru 24 pastilek 149,-
Brufen 100 tbl 129,-
Wartner pero, odstranění bradavic 349,-
Gaviscon duo effect žvýk. tbl 24 ks 109,-
Ibalgin krém nebo gel 100 g 139,-
Tebokan 120 mg 30 tbl 269,-
Biopron 9, 60+20 cps 429,-
Urinal sirup 150 ml 199,-
Zinek forte 25 mg 90 tbl 129,-
Vibovit želatin. vitamíny 50 ks 159,-
Barnys sioux MSM 600 g 589,-
Fypryst roztok na kůži   od 89,-
Dehinel plus fl avour pro psy 2 tbl 59,-

NA ALERGII
Claritine 30 tbl 209,-
Allergodil oční kapky 6 ml 159,-
Allergodil nosní sprej 10 ml 169,-
Flixonase  60 dávek 319,-
Livostin oční kapky 4 ml 149,-
Livostin nosní sprej 10 ml 149,-

(Platnost nabídky 30.3.–30.4.2020)

BIKEMAX Brno, Masarova 7 
brno@bikemax.cz, 725 651 003
Po–Pá: 9–19 h, So: 9–12

NEJVĚTŠÍ TEST KOL
A ELEKTROKOL V ČR

BIKEMAX Brno, Masarova 7 
brno@bikemax.cz, 725 651 003
Po–Pá: 9–19 h, So: 9–12

Příjemné 
velikonoční svátky

LÍŠEŇSKÉ 
CENTRUM 
OBCHODU 
A SLUŽEB

Masarova 7 a 9 
Brno-Líšeň
628 00
www.lcos.cz

CAr  Dejnic
pAlenI pORADAJI

 RESTAUR
AC
E

 u
 f
id
e
l a

ÚMČ 
BRNO-LÍŠEŇ

Čtvrtek 30.4.  /  Líšeňská rokle u LCOS (zastávka Masarova)

pro děti od 14 hod
pro dospělé od 19 hod do 23 hod

Příjemné 
velikonoční svátky

DUBEN 2020
www.ufidela.cz

 RESTAUR
AC
E 

u 
f
id
e
l
a

OD 6.4.2020 
JARNÍ KUCHYNĚ
Můžete se těšit na SPECIAL 
BURGER z růžičkové kapusty, 
jarní kuřátka a speciality 
z medvědího česneku

KAŽDOU STŘEDU 
Božkov REPUBLICA Exclusive za 35 Kč

BURGER z růžičkové kapusty, 

 

centrum

Drogerie a domácí potřeby

 

Sestavte si vlastní cestovní balení. Sbírejte razítka na zákaznickou kartu Ryor.

Vážení zákazníci, za každý nákup kosmetiky Ryor v hodnote 100 Kč dostanete 
razítko do zákaznické karty. Za nasbírání 4, 8, 12, nebo 16 razítek obdržíte DÁREK.
Více informací v prodejně.

27.4.–3.5. / 9–19 hod. 
Přijďte na největší akci svého druhu v ČR.
Připraveny budou dva testovací 
okruhy, po silnici i v terénu.
Akce bude spojena s výprodejem 
testovacích modelů.

Haibike, Giant, Liv, Kross, Kellys, 
Apache
Motory elektrokol - Bosch, Yamaha, 
Bafang, Shimano Steps, Panasonic, Comp

9.4.2020
ZELENÝ ČTVRTEK 

JARNÍ DRINKY
za osvěžujících 75 Kč

Gin Beefeater PINK STRAWBERRY 
s tonikem a jahodou
Gin Beefeater BLOOD ORANGE 
s tonikem a plátkem pomeranče
Gin Beefeater s tonikem a plátkem citronu
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To, že jejich nejvyšší oběť – oběť živo-
ta, nebyla marná, je zásluhou především 
našich osvoboditelů z konce 2. světové 
války. Všichni, od nejstarší po nejmladší 
generaci Líšňáků, bychom proto měli vě-
dět, že Plzeň osvobodila americká armá-
da, zatímco Líšeň, Brno a převážnou část 
Československa Rudá armáda. A to také 
za cenu lidských obětí v podobě šesti ru-
doarmějců padlých při samotném osvo-
bození Líšně dne 25. dubna 1945, deseti 
vojáků RA následující den při dobývání 
nejbližších výškových kót k osvobození 
Židenic a Maloměřic a jedenácti při vy-
čišťovacích bojích v rámci líšeňského 
katastru (v tomto počtu chybí piloti RA, 
zahynuvší v leteckých soubojích na lí-
šeňském nebi). Z oficielního seznamu 
vojáků pohřbených v  Líšni se dozvídá-
me, že mezi nimi byli i občané Kazach- 
stánu, Uzbekistánu a Gruzie a 3 jen dva-
cetiletí. Jejich těla byla nejprve pohřbena 
v Líšni na náměstí nebo na místě zabití), 
posléze převezena na společné pohřebiš-
tě do Brna.

Jak to všechno podle očitých svědků 
v Líšni proběhlo lze kupříkladu nalézt 
v článku Líšeň 1945, uveřejněném v Lí-
šeňských novinách v dubnu 2017, v němž 
je zaznamenána vzpomínka nedávno ze- 
snulého Vincence Sobola, tehdy 16-ti le-
tého kluka. Připomeňme si jeho slova:

„Již po několik dní jsme slyšeli vzdále-
nou střelbu. Na příchod osvobozenecké 
armády jsme proto čekali s netrpělivostí, 
ale i obavami, jaký bude průběh bojových 
akcí při osvobozování. I v Líšni měla totiž 
stahující se okupační vojska připravena 
svá opevněná stanoviště. Tak na Dlou-
hém lánu u nového hřbitova (v prostoru 
starého slovanského hradiště) se zakopali 
Rakušáci, kteří zde vybudovali velký zá-
kop. Na polích u ulice Střelnice pak byli 
s kanónem Maďaři. Co všechno ještě pro-
žijeme, zda-li zůstaneme naživu, co vše 
bude rozbito a jak to dopadne?

Rakušáky během 24. dubna bombar-
dovala ruská letadla. Ti si museli dojít do 
Líšně pro „felčara“, což u některých Líšňá-
ků vyvolalo dojem návratu okupantů. 
V noci z 24. na 25. dubna jsme moc ne-
spali, stále jsme my a hlavně ti starší pro-
bírali, jak a kdy budeme osvobozeni. Brzy 
ráno jsme slyšeli častější střelbu ze směru 
od Podolí. Z kopce nad úkrytem jsme pak 

viděli ustupující německou armádu, vo-
jáci šli velmi rychle, občas se však otočili 
a ze svých pušek vystřelili na sovětské vo-
jáky, kteří postupovali od Podolí po silnici 
a stráních na Perku. Na Perku jsem také 
já osobně viděl postupující sovětské vojá-
ky, odtud slyšel častou střelbu a taktéž 
uviděl, jak jeden sovětský voják upadl. 
Zda byl zraněn nebo zabit, to nevím.

A jak přešla fronta přes Líšeň? Napřed 
postupovali jednotliví rudoarmějci, pak 
koňské trény a nakonec přijely sovět- 
ské tanky. Po celonočním rachotu ráno 
25. dubna přijelo do Líšně na Šimáčkovu 
ulici několik sovětských tanků. Po upo-
zornění, že svrchu k městečku jede kanón, 
jeden z nich popojel dopředu a bouchl jed-
nu střelu. A to stačilo, aby bylo po boji. 
Prakticky během dopoledne 25. dubna 
tak fronta přešla a my zůstali zdraví a na-
živu.

Ten den se ještě uskutečnil letecký sou-
boj mezi stíhačkami – dvěma sovětskými 
a jednou německou – a to nad zahradami 
mezi ulicí Dlouhou (dnes Ondráčkovou) 
a Podhorní, kde německé letadlo bombar-
dovalo a střílelo z kulometů na sovětskou 
armádu postupující po Dlouhé ulici. Sou-
boj se neobešel bez obětí – jedno sovětské 
letadlo bylo zasaženo a pilot vyskočil z le-
tadla padákem. Zda se v pořádku dostal 
na zem, to nevím. Další dny pro nás byly 
již jen radostné.“

Zásluhou nadšenců z brněnských 
klubů vojenské historie můžeme tuto 
vzpomínku konfrontovat s oficielními 
zápisky z deníků 109. gardové střelecké 
divize a 2. gardového mechanizovaného 
sboru, bojových útvarů 2. ukrajinského 
frontu RA.

V  bojovém hlášení č. 0110 ze dne 
25. 4. 1945 v 16.30 hod. štábu 109. gardo-
vé střelecké divize se píše: „...ve 10.00 
hod. divize ovládla Bedřichovice, kótu 
287 (dnes kóta 292 Zlámaniny SZ od Šla-
panic), Podolí, Kandie a v 11.00 hod. plně 
ovládla Líšeň. Ve 14.00 hod. se útvary di-
vize setkaly se silným palebným odporem 
nepřítele a zahájila boje na linii: 309. gar-
dový střelecký pluk silnice 500 metrů 
severně od Líšně až samota 800 metrů 
severozápadně od Líšně (pravděpodobně 
Klajdovka). 306. gardový střelecký pluk 
700 metrů severozápadně až západně od 
Líšně. 312. gardový střelecký pluk ,kruh‘ 

jižně od Líšně (dnes prostor asi v místech 
depozitáře tech. muzea) až prostor ná-
draží Maloměřice.“

Bojové hlášení 2. gardového mecha-
nizovaného sboru č. 0128 ze dne 25. 4. 
1945 tak podrobné není. Nicméně se 
v  něm píše: „Útvary sboru pokračovaly 
v  ničení odporu nepřítele, ovládly Líšeň 
a ve 14.00 hod. zaujaly pozice: 4. gardová 
mechanizovaná brigáda na linii silnice 
v prostoru ,kruh‘ 2 km severně od Líšně 
(dnes přibližně kóta 406 Vymítalka) kde 
zaznamenaly palbu z pravého křídla, ale 
pokračovaly v postupu na Bílovice. 6. gar-
dová mechanizovaná brigáda se nachá-
zela 1,5 km severozápadně od Líšně a bo- 
jem pokračovala vpřed.“

Co se týká vzpomínaného vzdušné-
ho boje, tak tam budou nějaké nepřes-
nosti, protože útvary 5. letecké armády 
dne 25. 4. 1945 vykazují ztrátu 7 letadel. 
V úvahu však přichází pouze jediný pří-
pad a to pád stíhacího letounu v prostoru 
Bílovice Lavočkin La-7 od 177. gardové-
ho stíhacího leteckého pluku. Letoun 
však byl sestřelen protivzdušnou obra-
nou z prostoru Ochoz ve výši 2.300 met-
rů. Pilot Alexej Ivanovič Menšikov však 
z  letounu nevyskočil, ale jeho ostatky 
byly nalezeny v roce 1978 v zemi v tros-
kách letadla.

Další možný případ který by se mohl 
týkat této vzpomínky na havárii letadla 
je až z 28. 4. 1945. Ten den byla bitevní 
skupina letounů Iljušin Il-2m3 od 451. 
bitevního leteckého pluku napadena nad 
Šlapanicemi skupinou dvanácti letounů 
Focke Wulf Fw 190. V nastalém vzduš-
ném boji byl sestřelen letoun s osádkou 
Dmitrij Michajlovič Volosjankin a Ana-
tolij Dmitrijevič Simonov. Ani tato osád-
ka však z letounu nevyskočila a zahynu-
la v  troskách letounu který dopadl do 
prostoru zahrady hájenky a parkoviště 
u Velké Klajdovky.

Letos tradiční vzpomínková akce, 
spojená s pietním aktem položení věnců 
a rozsvícení svíček, proběhne na líšeň-
ském hřbitově v sobotu 25. dubna 2020 
od 14.00 hodin. Budeme rádi za vaši 
účast. Očekáváme i účast představitelů 
místní samosprávy.

Daniel Borecký,
zastupitel MČ Brno-Líšeň

K 75. výročí osvobození Líšně

Každoročně ve výroční den osvobození Líšně od fašistické poroby vzpomínáme líšeňských občanů, kteří jako příslušníci 
naší zahraniční armády padli v boji nebo byli popraveni v Kounicových kolejích či umučeni v německých koncentračních 

táborech. Jejich jména, jak známo, i do budoucna připomínají názvy našich ulic a také pamětní deska na líšeňském Památníku 
obětem 2. sv. války, stojícím u prvního vchodu líšeňského hřitova. 
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Snímek je fotografován z některého z po-
sledních angloamerických letadel, která 

ten den bombardovala tehdejší německou 
„Ostmarku“ – Flugmotorwerke Ostmark 
GmBH v Brně. Vyráběly se tam letecké mo-
tory pro německou armádu. Nálet byl veden 
od východu, proto je sever na snímku po pra-
vé straně. Snímek byl uvolněn z tajných ar-
chivů vítězných západních spojeneckých sil 
po více než padesáti letech od skončení dru-
hé světové války.

Ještě dnes mi tehdejší dým nad Ostmar-
kou nahání hrůzu. Viděl jsem ho tenkrát od 
severovýchodu z dnešní ulice Kubelíkova. 
Stoupal do výšky několika set metrů a byl 
většinou černý jako na té fotce. Továrnu za-
sáhl bombardovací svaz, který letěl o 3 minu-
ty dříve než je čas pořízení snímku z druhé 
vlny letadel. 

Na snímku je vidět naše ulice a naše za-

hrada. Maminka mě ukryla (asi zbytečně) 
pod dřevěný stůl na zahradě, aby na mne ne-
padla nějaká střepina a diskutovala přes plot 
se sousedkou, paní Konečnou. Jejich malá 
Liba seděla také pod stolem. Pamatuji si na 
ten den docela dobře. Nikdo další z naší ro-
diny nebyl doma. Podle textu na snímku vi-
dím, že to bylo v 11.04 hod. Po poledni, na 
ulici naproti našeho domu, vyčítal udýchaný 
pan Janáček své manželce, že ona si klidně 
pokuřuje doma na zahrádce a on že běhá  
po polích kolem Ostmarky, obrací mrtvoly 
a hledá ji. Ta se bránila, že je před ohlášeným 
náletem poslal mistr urychleně domů, takže 
tu spoušť ani neviděla. 

Z bombardovaného prostoru je zřetelně 
vidět kolejový svršek z Černovic kolem 
Stránské skály do Líšně. Poznávám také Bel-
crediho zámek, Velkou Klajdovku, Růženin 
lom na Hádech, tehdejší líšeňský hřbitov, fot-

balové hřiště ČAFC Brno-Židenice a unikát-
ní nedalekou kolonii Hamburk. Dnes již ne-
existuje. Bílé chomáčky v levé polovině 
snímku jsou čerstvé výbuchy spadlých bomb 
z druhé bombardovací vlny, které asi byly ur-
čeny vojenskému letišti Brno – je vyznačeno 
světlým kruhem. 

Tehdejšího náletu se zúčastnilo v každé 
vlně několik desítek letadel B 17 zvaných 
Flying Fortres. Celkem bylo shozeno 924 
pum á 250 kg. Pár dní po náletu mě na okraj 
Líšně zavedla moje starší sestra Ema. Bylo 
vidět zničenou továrnu, na polích velké krá-
tery po bombách a přinejmenším vytlučená 
okna v blízkých rodinných domech. Hrůza. 
Za rok nato jsem začal chodit do první třídy.

Děkuji všem, kteří se zasloužili o doruče-
ní tohoto leteckého snímku na moji e-mai- 
lovou adresu.

Karel Pažourek *1939

Bombardování v Líšni – komentář k leteckému snímku ze dne 25. srpna 1944
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Ohlédnutí za letošními Ostatky

Předposlední únorovou neděli jsme v Líšni 
měli možnost již po deváté společně osla-

vit obnovené Ostatky, což jsou dny, které 
„ostávají“ (zůstávají) před obdobím půstu, 
nejvíce se v nich dle tradice hoduje, pije a tan-
čí, a završují tak masopustní období, které 
začíná 6. ledna a končí Popeleční středou, te-
dy 40 dnů před Velikonocemi.

Myslím si, že letošní Ostatky měly velice hoj-
nou účast navzdory tomu, že se konaly v období 
jarních prázdnin, a v mnohém byly tradiční  
i zdárně inovativní. Pro ty z vás, kteří jste se 
letos nemohli zúčastnit nebo chcete nakouk-
nout pod pokličku ostatkových příprav, jsme 
připravili krátký rozhovor s hlavní dramatur-
gyní Ostatků Kristýnkou Kučerovou (do konce 
Ostatků první stárkou), zástupcem spolku Lí-
šeň sobě Ondrou Zendulkou a koordinátorkou 
schůzek Alenou Stejskalovou.
n Jak dlouho jste Ostatky připravovali a kolik 
lidí se do příprav zapojilo?
KK: Od září se začalo řešit, jak to celé vůbec  
s letošními Ostatky bude. Postupně se dospělo 
ke komunikaci v organizační skupině Líšeň so-
bě, NS Líšňáci, Městská část Líšeň a KCL. Tento 
tým se rozrostl o ostatkovou kapelu, o kterou se 

postarali Uřídilovi, divadelní spolek Marvá-
nek, skupinu Do tance s radostí pod RC Pastel-
ka a následně se na celé akci podílelo nespočet 
zapálený dobrovolníků, kterým děkujeme.
n V čem byly letošní Ostatky nové?
KK: Chtěli jsme akci tak trochu vdechnut nový 
život. Jak scénkami v průvodu, tak jistými ino-
vacemi. Třeba novou výzdobou jak na zámku, 

tak na Dělňáku. Zabijačkou 
a celkovým programem na 
zámku. Veselou tombolou na 
večerní zábavě. A hlavní no-
vou myšlenkou bylo propoje-
ní krojovaných a maškar.
AS: Kromě zmíněné zabijač-
ky (provedla Restaurace U Fi- 
dela), která k ostatkům histo-
ricky patří, byl v rámci dopro-
vodného programu na zámku 
například ještě i umělecký 
kovář a v obřadní síni pro dě-
ti zahrál Marvánek pohádku. 

n Kolik bylo letos masek, které z nich nesmí 
v Líšni nikdy chybět a proč?
OZ: Dopředu jsme byli domluveni se zhruba 50 
maškarami, ale na poslední chvíli se přidalo 
ještě pár dalších. Stalo se už pomalu tradicí, 
že další, zejména děti, se 
v kostýmech přijdou 
podívat s rodiči přímo 
na průvod. Mezi maška-
rami určitě nesmí chy-
bět Bakus, bůh vína, 
plodnosti a nespoutané-
ho veselí, který má na 
povel ostatní maškary 
a Medvěd, který může 
v Líšni za všechno špat-
né a musí proto být po 
zásluze potrestán. Vel-
mi oblíbené mezi divá-
ky jsou zase třeba Smrtka nebo falešné nevěsty.
n U nás mají Ostatky určitou spojitost i s ho-
dy, můžete to našim čtenářům přiblížit?
OZ: V rámci večerní zábavy dochází k předání 
hodového práva. První stárek si tedy vybere 
svého nástupce, pro další rok a předáním práva 
mu svěří odpovědnost za uspořádání hodů dal-
ších.
n Dle velmi dávné tradice, staré několik tisíc 
let, se jeden den v roce, zpravidla v tomto ob-
dobí, mohla beztrestně kritizovat moc světská 
i církevní. Bylo letos nějaké téma, které jste 
takto proprali?
OZ: Myslím, že vše co Líšňáky trápí, bylo pěkně 
shrnuto v Líšeňských koninách. Něco si ještě 
přisadil farář při pochovávání basy, ale jak jste 
zmínila beztrestně se smí kritizovat jen v den 
Ostatků…
n V čem spočívá pozice koordinátora Ostatků 
v Líšni? 
AS: Já jsem měla koordinační pozici jen pro 
schůzky (svolávala jsem je a psala zápis), aby 
nevyznělo, že jsem koordinovala celé ostatky. 
Zapojila jsem se do toho proto, že jsem se na 
přípravě Ostatků podílela od roku 2012 a neby-
lo by mi jedno, kdyby skončily. I když po loň-
ském roce to tak trochu vypadalo. Navíc jsem 

letos cítila, že ze začátku komunikace fungova-
la na vícero stran. Chtěla jsem, aby byla komu-
nikace jasná, a ti co do toho mají co říct, aby se 
potkávali napřímo. 
n V loňském roce se přetřásala otázka fi- 
nancování Ostatků, letos v tomto směru nebyl 
problém?
OZ: Letos jsme se domluvili s KCL na modelu 
financování, který nám umožnil zaplatit část 
materiálu na nové maškary, výzdobu Dělňáku, 
ozvučit průvod i nádvoří zámku či uspořádat 
dílnu s výrobou maškar. Nebylo potřeba žádat 
o dotace, které byly schvalovány často až po 
Ostatcích. Nutno ale dodat, že bez mnoha ho-
din dobrovolnické práce by Ostatky v současné 
podobě být nemohly a tu ani penězi zaplatit 
nelze. Proto díky všem, kdo se Ostatků aktivně 
účastní i těm, kteří se přijdou jen podívat.
n Co bylo v přípravě nejnáročnější?
AS: Sladit názory všech do jednoho, který se 
bude provádět.
OZ: Najít si dost času mezi pracovními, rodin-
nými a dalšími povinnostmi i na přípravu 
Ostatků.
KK: Popravdě řečeno nečekala jsem, že přípra-
vy budou tak náročné. Spánek chyběl i díky 
zkouškovému období, kterým jsem procházela 

zároveň s přípravami této akce. Bez spolupráce 
by to nešlo. Klobouk dolů za to, že to Pavla 
Dombrovská zvládala předchozí roky téměř 
sama. Díky ní jsme nezačínali úplně od začát-
ku, předala nám řadu materiálů a cenných rad 
z minulých let. 

Našim dotazovaným chceme poděkovat za od-
povědi, ale zároveň a to vůbec všem, kteří se 
jakkoli do příprav Ostatků zapojili, za jejich čas 
a energii, protože za nimi bylo skutečně mnoho 
práce.
Nelze nevzpomenout i rodinu Belcredi, která 
umožnila, aby se část programu konala i na 
vnitřním nádvoří zámku. Pro toto roční období 
se tato lokalita jeví jako velmi výhodná, neboť 
lidé zde nejsou v zimě tak vystaveni případné-
mu studenému větru.
Chceme popřát Ostatkům příštím, aby se moh-
ly vůbec uskutečnit. Málokoho z nás by asi na-
padlo, že všichni budeme v těchto dnech proží-
vat v určitém smyslu nedobrovolné postní ob-
dobí. Nechť ho prožijeme ve zdraví a ať má 
i pozitivní přínos pro každého z nás!

Petra Švehlová
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„Nechte všechny starosti stranou a po-
nořte se do šeptajících vln umění,“ z knihy 
Koukni aneb… 

„V každém z nás je kousek dítěte. Námi 
vyprávěné příběhy nás opřádají fantazií 
a citem. Vyrůstají s námi od dětství a pomá-
hají nám zapomenout na starosti každo-
denního života, které nás ochuzují o víru 
v to, že i dobro může zvítězit a náš život po-
vznést nad zlo.“ Úryvky z knihy Koukni 
aneb... vystihují jedinečnou náladu ve vý-
tvarném Ateliéru Studánka. Kniha, která 
netradičně, avšak poutavě zachycuje díla stu-
dentů. 

Ateliér naleznete ve vnitřním traktu 
líšeňského zámku na Pohankově 8, kde pů-
sobí již 14 let. Byl založen s potřebou zvýšení 
úrovně výuky plánovaných aktivit. Zbavit se 
příliš střízlivých očí. Odstranit všechny za-
ručené náhody, které vedou k opakování  
a zavádějí pedagoga i dítě do slepé uličky. 
Nezbavovat dítě schopnosti živelně se rado-
vat ze všeho, co nám dospělým je již všední. 
Tvořit svobodně a bez zábran.

Dveře Studánky vám s radostí otevře její 
zakladatelka, výtvarnice Milena Konvalino-
vá, která se vám společně se svojí studentkou, 
dnes již lektorkou Karolínou Kocourkovou, 
bude se zájmem věnovat.

Studenty nazývaná „Konvalinka“ se ná-
vštěvníkům věnuje skutečně dle individuál-
ních potřeb. Mají mimo jiné možnost sami si 
určit čas strávený v ateliéru dle momentální 
potřeby.

„Podněcujeme studentovu fantazii, je-
ho volnou tvorbu kultivujeme a výtvarný 
projev se snažíme dostat na co nejvyšší 
úroveň,“ vysvětluje paní Konvalinová na 
webových stránkách ateliéruwww.atelier 
studanka.cz, kde naleznete další informace, 
včetně cen kurzů za celý školní rok.

Ve Studánce se mohou setkávat a roz- 
víjet děti od 2 let, přes žáky základních 
a středních škol až po studenty třetího vě-
ku. Lidé, kteří si chtějí jen tak tvořit.

Brány jsou otevřené dokořán dětem 
výjimečně nadaným i těm s různými han-
dicapy.

„Rodiče často říkají, že děti jsou doma 
úplně divé. Tady se ale nějak uklidní a doma 
je pak skoro nepoznávají,“ říká paní Milena 
a dodává: „To chce ten klid v duši. Najednou 
si věří a rozvíjí se a my je v tom podporujeme. 
Sledujeme jejich osobitý projev.“

Dále se zde připravují studenti k přijí-
macím zkouškám na střední a vysoké školy 
uměleckého zaměření.

Všichni návštěvníci bez rozdílu věku 
a nadání se mohou těšit na osvojení si mnoha 
zajímavých technik. 

Od malby a kresby přes grafiku, linoryty 
(rytí do lina, následné nanesení barvy a tis-
ku), slepotisk (ražba do papíru), drátěnou 
plastiku (každý, kdo chodí přes galerii v pa-
sáži líšeňské radnice, si jistě pamatuje drá- 
těného slona, který zde byl dlouhou dobu 
vystaven), land art (umění v přírodě s pří- 
rodou), kašírování (vrstvení, lepení a tvaro-
vání kusů papírů) po tělový design či artete-
rapii.

„Každým rokem vystavujeme svoji 
tvorbu na zámku Belcredi v Líšni. Jedná se 
o velkou výstavu pod názvem ZPĚV MYŠ-
LENEK A RUKOU, kde jsou představena 
všechna díla našich studentů. Je to jeden den, 
za kterým stojí obrovská práce, a naší největ-
ší odměnou jsou chvíle, kdy sledujeme pří-
chozí, jak se procházejí mezi obrazy a poví-
dají si o nich,“ vystihuje náladu výstavy Kája 
Kocourková.

ZPĚV MYŠLENEK A RUKOU letos připa-
dá na 6. června od 15 hod.

Další místo, které letos budou zkrášlovat 
díla nejen líšeňských malých i velkých uměl-
ců, je například vila Tugendhat (objekt 
UNESCO). „Bude to pro nás významná udá-
lost a příležitost v tomto prostoru vystavovat 
obrazy našeho ateliéru,” dodává Milena. Vý-
stavy se budou konat také v litoměřickém 
opatství, na různých zámcích, v Galerii 
U Prstenu v Praze, na brněnském hradě 
Špilberk, v domě U tří knížat, v Domě pánů 
z Kunštátu a v Labyrintu pod Zelným trhem. 
Dále v brněnských poliklinikách a nemocni-
cích: Masarykově onkologickém ústavu, Ga-
lerii Žlutý kopec, na onkologii v nemocnici 
v Bohunicích a ve Vojenské nemocnici. 

„Opět se těšíme na světové bienále 
v Bruselu (jedna z největších přehlídek 
zaměřených na fotografii a vizuální umě-
ní), která se bude konat v červnu.

Když jsme poprvé vystavovali v Bruselu, 
přišel za mnou jeden muž a ptal se na příběh, 
jak ten obraz vznikl. To se mi u nás nestává. 
Moc mě těšil jeho zájem a s radostí jsem vy-
světlovala, že obrazy vznikaly pod rukama 
dětí z Líšně,“ vzpomíná Milena na loňskou 
výstavu v Bruselu.

A na začátku září bude zahájena výstava 
ZPĚV MYŠLENEK A RUKOU na hradě Špil-
berk, která bude trvat až do konce října. 

Chcete-li podpořit výchovnost osvobo-
zeného projevu, vztahu a vzájemného citové-
ho přístupu tak, aby děti, žáci i studenti byli 
aktivní a svobodní, aby bylo respektováno to, 
že jejich práce není užitečná pouze pro urči-
tou danou chvíli, ale že vyplývá z obecné nut-
nosti se vyjádřit, tak Ateliér Studánka je tu 
právě pro vás!

Zajděte na zámek a domluvte se.

Milena Konvalinová
milenakonvalinova@gmail.com

Karolína Kocourková
karol.kocourkova@gmail.com

Martina Rychtářová
foto: Ateliér Studánka

Výtvarný Ateliér Studánka – ponořte se do šeptajících vln umění
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ZŠ Horníkova

Školství

ZŠ Holzova

Školní soutěž a reprezentace na olympiádě
v anglickém jazyce

Již tradičně probíhá v lednu školní soutěž v anglickém jazyce na dru-
hém a následně i na prvním stupni. Žáci druhého stupně soutěžili všich-
ni dle své úrovně, v každé skupince jsme ocenili dva nejlepší žáky drob-
nými cenami. Barbora Forštová z 9. třídy poté reprezentovala školu na 
okresním kole olympiády, která byla zaměřena pouze na komunikaci 
s rodilými mluvčími. Stejně jako loni Adam Vencbauer, tak i letos Bára 
získala překrásné 4. místo z celkových 30 účastnických škol. Moc gratu-
lujeme!!! Úroveň byla letos opravdu vysoká.

Další úspěchy našich žáků
Kromě úspěchů v anglickém jazyce se dařilo i v dalších soutěžích 

a olympiádách. Filip Novák ze 6. V obsadil v těžké konkurenci okresního 
kola zeměpisné olympiády 2. místo. Fanda Med z devátého ročníku se 
probojoval do krajského kola matematické olympiády a Ondra Kovář, 
taktéž z devátého ročníku, do krajského kola olympiády z fyziky. Jsme 
rádi, že se našim žákům daří a děkujeme jim za skvělou reprezentaci 
školy.

Pěvecký sbor Pavouček
Polovina školního ro-

ku je za námi a děti z pě-
veckého sboru naší školy 
se mohou pochlubit něko-
lika vystoupeními. Něko-
lik děvčat našeho sboru se 
v listopadu zúčastnilo 
slavnostního vítání ob-
čánků do života v obřadní 
síni zámku Belcredi. Nově 
nastudované pásmo písní 
k této slavnostní chvíli 
pro nás bylo milou příležitostí zkusit si zase něco nového.

V prosinci jsme opět zavítali do Domovů pro seniory na ulici Věsto-
nická a Nopova, se kterými spolupracujeme již řadu let. Opět nás zde 
mile přivítali a děti seniory potěšily nejen svým pěveckým vystoupením, 
ale také osobním přáním pro každého.

Vánoční pásmo koled a písní přednesl sbor taktéž na tradičních Lí-
šeňských Vánocích na Jírové, kam je přišli podpořit svým potleskem také 
jejich rodiče.

Spolupráce 1. a 9. tříd
Týden před jarními prázdni-

nami proběhla další akce v tradič-
ním propojení 9+1. Tentokrát si 
deváťáci pro prvňáčky připravili 
pohádkový příběh a s ním spoje-
ný pracovní list. Všem dětem se 
netradiční hodina moc líbila.

Projekt Edison 
I v letošním školním roce 2019/ 

2020 v termínu 24. až 28. února se 
naše škola již potřetí zapojila do me-
zinárodního projektu EDISON, kte-
rý má za cíl spojovat mladé lidi od-
lišných kultur a národností tak, aby 
se navzájem seznámili nejen s  reá- 
liemi jiných zemích, ale i se situací 
ve světě.

Název projektu nese nejen jmé-
no známého vědce, ale jednotlivá 
písmena mají v projektu své poslání 
a význam. E v anglickém jazyce za-
stupuje Education, v překladu vzdě-
lání. Za písmenem D stojí Drive, 
v překladu řídit či pohánět kupředu. I je počátek slova Internationality, 
S pro Students. O znamená příležitost, v anglickém jazyce Opportunity. 
Za písmenem N stojí slovo síť čili Network.

Vizí projektu je tolerance a příznivé společné soužití české společ-
nosti s různými kulturami a národy, a to na základě jejich porozumění 
a omezení předsudků a stereotypů. Díky multikulturní atmosféře, vyvo-
lané zahraničními stážisty, oživuje výuku a zvyšuje zájem o studium 
mezi žáky a studenty a učí se nebát odlišného.

Na naší škole jsme přivítali 5 studentů z Mexika, Taiwanu, Indonésie, 
Jordánska a Turecka. Stejně jako tomu bylo v minulých ročnících, i letos 
představili své prezentace žákům 5.–9. ročníků. Po prezentacích, které 
reflektovaly nejen zeměpisné reálie, historii, tradice a také mezi žáky 
oblíbené téma – typická jídla, byl prostor pro diskuzi. Žáci byli spontán-
ní a stážisty mile překvapili úrovní angličtiny a všeobecným přehledem. 

Poté, co jsme se rozloučili se zahraničními stážisty, posílil náš jazy-
kový pedagogický tým rodilý mluvčí Keith z Irska. Žáci mají tak příleži-
tost naučit se s větším sebevědomím komunikovat v anglickém jazyce. 
V prvním týdnu se mohli žáci pomocí her od Keitha dozvědět mnoho 
zajímavého o jeho rodné zemi a o něm samém. Žáci tuto příležitost učit 
se s rodilým mluvčím uvítali s nadšením. 

za kabinet cizích jazyků Marie Mitášová

Absolventský ples 9. tříd
Den před vysvědčením, 29. ledna 2020, se konal absolventský ples 

devátých tříd. Na tuto slavnostní akci jsme se připravovali téměř od za-
čátku roku. Choreografie se ujali naši spolužáci Eťa Pecho a Kuba Rott 
s paní učitelkou Šimáňovou. Od začátku roku jsme také plánovali a sna-
žili se uskutečnit výzdobu s tématikou cesty kolem světa, kterou si vzala 
na starost hlavně Klárka Losová. A tak když jste přišli na náš ples, čekala 
vás taková malá cesta napříč zeměkoulí. Mohli jste vidět například Ho-
llywood, Čínu, Paříž, New York a další zajímavá místa. Také jsme připra-
vili tematické jídlo, jako třeba sushi, pizzu nebo řízky. 

Náš ples byl rozdělen na dvě části, první část konající se od 18 do 20 
hodin byla určena pro rodiče. Dívky v krásných dlouhých šatech a chlap-
ci v oblecích zahájili ples slavnostní polonézou. Následoval tanec s rodiči, 
po kterém vystoupili zástupci obou 9. tříd s dojemnými proslovy. Násled-
ně byli všichni ošerpováni třídními učitelkami, paní učitelkou Šimáňo-
vou a paní učitelkou Chlumovou. Po krásných dvou hodinách jsme po-
druhé předvedli taneční vystoupení a rozloučili se s  rodiči. V  druhé 
části plesu jsme si připravili překvapení pro učitele v podobě komediál-

ních vystoupení a poté následo-
vala diskotéka, během níž se roz-
dávaly lístky do tomboly. V  ní 
bylo možné vyhrát řadu krásných 
věcí. Po celou dobu nám na plese 
pomáhali osmáci a členové žá-
kovské rady. Moc všem děkujeme 
za pomoc a věřím, že si všichni 
účastníci ples užili.

Klára Haniková, 9. B
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Výprava do vesmíru
V pátek před jarními prázdninami se navečer sešly děti ze ŠD Kapří-

ci, Pejsci a Zajíčci ve škole. Čekala tu na ně první část dobrodružné cesty. 
Nejprve děti musely projít tajuplnou trasou, kde plnily nejrůznější 

úkoly zaměřené na paměť, postřeh, odvahu a orientaci, aby se dostaly až 
do tělocvičny, kde si vyzkoušely stav beztíže. Potom se pod klenbou noč-
ní oblohy seznámily s hvězdami a souhvězdími. 

Pak už byl nejvyšší čas nasoukat se do spacích pytlů, abychom měli 
dostatek sil na vše, co nás čekalo následující den.

Ráno některé děti odešly domů, ostatní se začaly věnovat přípravě na 
cestu po naší sluneční soustavě. Vytvořily si vlastní manuál s potřebnými 
informacemi a radami, posilnily se před cestou a již byl nejvyšší čas vydat 
se na cestu…

Hned na začátku byl zdar naší výpravy ohrožen, ale potíže s doprav-
ním prostředkem jsme vyřešili a dopravili jsme se až k Jupiteru. Pak jsme 
postupovali směrem ke Slunci. Zvládli jsme si prohlédnout všechny pla-
nety, kolem kterých jsme prolétali, porovnávali jsme jejich velikost. 

Po zdolání celé Sluneční stezky jsme se znovu posilnili, prohlédli si 
krásnou zvonkohru v kostele ve Křtinách a byl nejvyšší čas k návratu 
domů.

Všichni účastníci naší výpravy se vrátili v pořádku, takže – hurá na 
prázdniny!!!

vychovatelky ŠD Z. Chaloupková, V. Plíšková a N. Vaníková,

Přípravný kurz 
Pro budoucí středoškoláky jsme i letos připravili pobyt plný studia 

tentokrát na Vyhlídce nedaleko Blanska. V prvním březnovém týdnu se 
ho zúčastnilo 31 žáků 9. ročníku. Během 5 náročných dnů si zopakovali 
a utřídili své vědomosti, vyzkoušeli spoustu přijímacích zkoušek „nane-
čisto“, natrénovali si správné rozvržení úkolů v daném čase a procvičili 
všechny typy úloh. Každý během dne absolvoval čtyři 1,5 hodinové bloky 
(M, Čj) a podvečerní samostudium nebo konzultace. Přejeme všem de-
váťákům hodně štěstí při přijímacím řízení a úspěchů v dalším studiu.

Mgr. D. Dosoudilová

ZŠ Novolíšeňská na 1. místě
Dne 10. 2. 2020 se naše škola zúčastnila soutěže: „Najdi si cestu ke 

sportu v Olympii“, která byla součástí doprovodného programu jubilej-
ního 25. ročníku Brněnské laťky. Tento závod patří do absolutní světové 
špičky skokanských mítinků. Naši školu reprezentovali žáci 3. a 4. roční-
ku, kteří změřili své síly se svými vrstevníky ve třech atletických disciplí-
nách. Byl to běh na krátkou vzdálenost, hod molitanovým oštěpem 
a skok z místa. Našim žákům se dařilo velice dobře, všechny disciplíny 
plnili s obrovským nasazením, což se jim vyplatilo a v konkurenci ostat-
ních základních škol obsadili v konečném zúčtování krásné první místo. 
Odměnou jim bylo páteční slavnostní vyhlášení a předávání věcných cen 
primátorkou města Brna. 

3. ročník: Novotný Lukáš, Raclová Ella, Veselá Kateřina, Smekalová 
Vendula, Krupičková Marie, Kamarýt Alex, Kleis David, Urbánek 
Václav, Pouchlý Jan, Libosvárová Míša.
4. ročník: Novotný Dan, Částková Míša, Hanuš Dan, Ducháček Radek, 
Chalupecký Jan, Smejkalová Monika, Bohmerová Elen, Neumanová 
Elen, Tesaříková Květa, Ejemighaye Samuel.

Všem závodníkům gratulujeme!!!
vyučující ZŠ Novolíšeňská

Mistři modeláři ze 4. C na ZŠ Novolíšeňská
Je to vůbec reálné? A hlavně realizovatelné? Jak to zvládneme? Po-

dobné otázky mi letěly hlavou, když jsme začali domlouvat akci „stavba 
letadel Spitfire IX“ v naší třídě. I když jsem věřila, že vše dobře dopadne, 
byla jsem naprosto ohromena. Díky perfektní přípravě lektora v osobě 
jednoho tatínka, jeho jasným instrukcím a dokonalé organizaci, jsme 
s dětmi zažili 2 úžasné dny, na jejichž konci se děti pyšnily nádhernými 
modely letadýlek. Žasla jsem, jak šikovné prsty mají moji žáci a kolik 
trpělivosti a pečlivosti se v nich ukrývá. Chlapci i dívky bez rozdílu pra-
covali pilně několik hodin, pomáhali si, radili se a stavba letadel je nesku-
tečně bavila. Je možné, že jsme touto akcí dětem otevřeli dveře k novému 
zájmu – modelářství – což bych si moc přála. Děkuji velice firmě Eduard 
za tento krásný sponzorský dar našim dětem a panu Novákovi za příjem-
né a profesionální vedení dětí. 

A co na modelování letadel říkají samy děti?
Miriam: Stavění modelů se mi líbilo a bylo moc super. Nejvíc jsem si 

užila barvení letadel a vyndávání součástek z obalu. Sice to zabralo moc 
hodin, ale letadla jsou nádherná.

Apolenka: Tahle akce byla nejlepší na světě. Nejvíc se mi líbilo barve-
ní letadel. Nelíbilo se mi, že mě z toho bolely oči, protože to bylo malé. Ale 
stálo to za to!

Kryštof: Bylo to super, bavilo mě vše, ale nejlepší bylo barvení. Dávám 
10 bodů z 10, doporučuji všem. Nevýhoda je, že u toho musíte být trpěliví, 
takže kdo je líný, nikdy to neudělá. Výhoda je, že je to krásné.

Sam: Bylo to vážně super. Mohli jsme si letadlo vybarvit, jak jsme chtě-
li a musel jsem držet svoje nervy.

Mgr. Hana Pozdníková, ZŠ Novolíšeňská
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Stalo se
Ohlédnutí za zimní sezónou bruslení 
v Líšni 2019-2020
Již čtvrtou zimní sezonu vás, spolu s měst-
skou částí Brno-Líšeň, zveme na ledovou plo-
chu v areálu Saleska. Letos přišlo během 76 
dnů provozu kluziště celkem 20.813 osob. 
Kluziště téměř nepřetržitě fungovalo od 
6. 12. 2019 do 24. 2. 2020. Děkujeme za tako-
vou návštěvnost. Průměrná návštěvnost je 
vyšší než minulou sezónu. Bylo to také díky 
delším vánočním prázdninám a absenci sně-
hových srážek. Udržení kvalitního ledu bylo 
také náročnější s ohledem na časté velké tep-
lotní výkyvy počasí. Děkujeme za vaši trpě-
livost. Dělali jsme vše proto, abyste si dobře 
zabruslili.
Na rodinné vstupné přišlo celkem 6.272 čle-
nů rodin. Nově jsme rodinné vstupné rozší-
řili pro 5 osob (2 dospělí a 3 děti), a této milé 
změny využilo dalších 260 rodin, což je 1.300 
osob. Dětí do pěti let, které mají vstup zdar-
ma, bylo 1.632. Je to jeden z cílů Saleska – 
podpora rodin. Programem veřejného brus-
lení také podporujeme školy. Za snížené 
vstupné nás navštívilo 2.461 dětí z mateř-
ských, základních škol a školských zaříze-
ní. Nejčastěji nás navštívili žáci ze ZŠ Holzo-
va, ZŠ Masarova, ZŠ Horníkova, ZŠ Čejko-
vická, ZŠ Novolíšeňská a ZŠ Mutěnická. 
Celkem nabídku využilo 19 školských zaří-
zení, včetně dětí z diagnostického ústavu 
pro mládež. Kluziště také hojně využily děti 
v rámci našich kroužků.
Novinkou letošní bruslařské sezóny byla 
spolupráce se Zmrzlinovou kavárnou na 
Kotlanově ul. 1b. Ke každé vstupence na 
bruslení byla domluvena 50 % sleva na punč 
do této Zmrzlinové kavárny. Věřím, že pro 
mnohé z vás to byl příjemný bonus. Návštěv-
níci také mohli využít zakoupení čaje do zá-

lohovaného kelímku, čímž se výrazně oproti 
minulým rokům omezilo množství odpadu. 
Děkuji všem návštěvníkům, kteří respekto-
vali pokyny pořadatelů kluziště. Všechny 
pokyny směřovaly k zajištění bezpečnosti 
návštěvníků. Během bruslařské sezóny jsme 
se snažili řešit situaci velkých front na někte-
ré navštěvovanější bloky. Zvětšili jsme vstup-
ní průchod, umožnili nakoupit si vstupenku 
před začátkem bloku a vpouštěli návštěvníky 
do areálu hned, jak to ukončení rolbování 
umožnilo. Děkuji občanům za podněty, kte-
ré nás k těmto úpravám vedly. Bylo několik 
případů, kdy došlo při bruslení ke zranění 
a několikrát musela přijet i sanitka. Udělali 
jsme vše proto, aby byli dotyční ošetřeni. 
K tomu sloužil i zdravotní kurz, kterým 
všichni pracovníci kluziště před zahájením 
kluziště prošli. V některých případech, kdy 
dispečink zdravotní služby vyhodnotil, že 
sanitku nepošle, jsme dotyčné osoby odvezli 
k ošetření do nemocnice. Věřím, že nyní jsou 
už všichni uzdraveni.
Snažili jsme se vyjít vstříc i pronájmům klu-
ziště. S ohledem na program veřejného brus-
lení máme pravidlo, že hokej s pukem je 
možné hrát pouze při pronájmu z důvodu 
bezpečnosti. Omlouvám se občanům, kteří 
bydlí v blízkosti kluziště, pokud je v někte-
rých hodinách rušila hudba z reproduktorů. 
Vždy jsme dodržovali čas klidu, ale ne vždy 
se dalo odhadnout dozvuk v dané době 
(v pracovní dny je větší ruch než o víken-
dech).
Věřím, že veškeré úsilí, které každoročně ně-
kolik měsíců dáváme do provozu kluziště, 
vám přináší chvíle plné radosti z pohybu a ze 
vzájemných setkání.
Nyní se už více zaměřujeme na přípravu růz-
ných akcí, kroužků a táborů.
Děkuji městské části Brno-Líšeň za zajištění 
montáže a servisu mrazícího zařízení a za  

zapůjčení rolby k úpravě ledu. Děkujeme 
všem, kteří na bruslení přišli. Díky vašemu 
příspěvku může Salesko platit veškeré nákla-
dy na energie a provoz kluziště. Hodně jsme 
zvažovali, jak nastavit ceny s ohledem na led-
nové zdražování energie. Nakonec jsme tro-
chu zjednodušili ceník, aby byl pro vás vý-
hodnější. 
K malému ohlédnutí za kluzištěm jsme ne-
chali natočit krátké video, které můžete 
shlédnout na našem webu (www.salesko.cz/
kluziste/). 
Ke srovnání ještě nabízím malou čtyřletou 
statistiku kluziště v Salesku:
1. sezóna – 2016–2017 (6. 12. 2016–19. 2. 
2017) – celkem 78 dní provozu, návštěvníků 
programu veřejného bruslení bylo 15.317 lidí 
(z toho 1.090 školáků).
2. sezóna – 2017–2018 (6. 12. 2017–10. 3. 
2018) – celkem 90 dní provozu, návštěvníků 
programu veřejného bruslení bylo 22.106 lidí 
(z toho 2.653 školáků z 15 škol a školských 
zařízení).
3. sezóna – 2018–2019 (9. 12. 2018–24. 2. 
2019) – celkem 75 dnů provozu, návštěvníků 
programu veřejného bruslení bylo 19.071 lidí 
(z toho 2.437 školáků z 17 škol a školských 
zařízení).
4. sezóna – 2019–2020 (6. 12. 2019 až 24. 2. 
2020) – celkem 76 dní provozu, návštěvníků 
programu veřejného bruslení bylo 20.813 lidí 
(z toho 2.461 školáků z 19 škol a školských 
zařízení). Petr Matula, ředitel Saleska

Chystá se
24. 5. plánujeme oslavu 25 let Saleska. Bliž-
ší informace sledujte na našem webu (www.
salesko.cz). Informace budeme zveřejňovat 
s ohledem na vývoj pandemie koronaviru.
Hrajeme si na závodníky – již tradiční jarní 
akce pro všechny milovníky odrážedel, mo-
torek a koloběžek. Zveme všechny malé děti 
a jejich rodiče ve čtvrtek 30. dubna od 9.30 
hodin v Salesku na hřiště. Nastartujte svoje 
odrážedla, motorky, tříkolky, koloběžky či 
kola a přijeďte na venkovní hřiště Saleska. 
Můžete se těšit na nejrůznější disciplíny pro 
vás i vaše „vozidla“, závodní dráhu i medaili 
pro vítěze. Vstupné 30 Kč a nezapomeňte hel-
mu. V případě vytrvalého deště se akce ne-
koná!!!

Informace budeme zveřejňovat 
s ohledem na vývoj pandemie koronaviru.
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D ovoz  i n ko nt i n e n è n íc h  p omùc e k 
ZDA R M A .

domluvíme se
na termínu

dodání

dodáme 
diskrétnì

Lékárna v provozu !!!

rozvezeme
po Líšni a okolí

zdarma

Prode j  nápo jù  „U pavouka“
Velký výběr alko a nealko nápojů. Stáčená vína, značková a ročníková. Na objednávku 
sudové pivo od 10 litrů. Zaveden prodej pivních speciálů a Pivrncovy kosmetiky.

Trnkova 15, Stará Líšeň, tel.: 728 245 932 v otevírací době
Po–Pá 14–20 hod., So 9–12 a 14–20 hod. Od 1. 1. 2016: Ne – zavřeno.

n ELEKTRIKÁŘ: montáž, opravy, revize – vč. so a ne. Tel.: 777 019 667.

n MALBY 14 Kč/m2, nátěry dveří 350 Kč/ks, radiátorů, oken, rýn, střech, 
fasád, ZEDNICKÉ PRÁCE, TAPETOVÁNÍ, Živnostníci pro LÍŠEŇ.
606 469 316, www.maliribrno-hezky.cz, platba hotově = SLEVA 250 Kč!

n KUCHYŇSKÉ LINKY A VESTAVĚNÉ SKŘÍNĚ, dvířka, skříňky
a pracovní desky na míru. www.vrbakuchyne.cz. Vrba 603 438 707.

n REKONSTRUKCE BYTOVÝCH JADER, KOUPELEN A TOPENÍ.
Poradenství, návrh, realizace na klíč. Tel.: 513 034 551, mobil:
704 458 187, e-mail: info@tzbcentrum.cz, www.tzbcentrum.cz.

n MONTÁŽE A OPRAVY SPOLEČNÝCH A INDIVIDUÁLNÍCH TV 
ANTÉN, SATELITŮ A TV ROZVODŮ, MĚŘENÍ TV, SAT SIGNÁLŮ, 
DODÁVKY NA KLÍČ. Kučka-Menčik, Popelákova 21, Líšeň.
Tel. 602 536 866, 603 443 626, e-mail: frantisek.kucka@volny.cz.

n OPRAVY TELEVIZORŮ, LCD monitorů, Hi-Fi věží a jiné domácí 
elektroniky. Rychle, levně a kdykoliv. Ing. Miloslav Hánečka,
Herbenova 8, Stará Líšeň. Tel.: 544 217 106, mob.: 723 624 643.

n Cykloservis, Zikova 34 (výměník), po–čt od 13 h. Tel.: 603 320 332.

n Elektrikář – opravy, rekonstrukce. Malby-nátěry. Tel. 797 676 748.

n Hledáme rodinný dům i dvougenerační ve staré Líšni. Se zahra-
dou nejlépe v původním stavu. email: hledamedomovbrno@
gmail.com, tel.: 737 608 137. Nejsem RK. Děkujeme.

n LÉTO S VODNÍKY – Příměstský tábor u záchranářů na přehradě: 
zábava, vodní záchrana, zdravověda letosvodniky.cz, 722 588 928.

Olga Šebestová (SPORTCENTRUM) vás zve na kurzy v Líšni:
• ZUMBA • KALANETIKA • BODYFORM • AQUA AEROBIK

• CVIÈENÍ PRO SENIORY • SPORTOVNÍ LETNÍ PØÍMÌSTSKÉ TÁBORY
Info: www.sportcentrumolga.webnode.cz

Logo: 

 

Times new roman, tučná, kurzíva 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

FiN 
realitní a úvěrová kancelář 

Ing. Jaroslav Novotný
e-mail: fin.novotny@seznam.cz
Tel.: 602 763 342 nebo 777 023 322

   Hledáme ke koupi byty, domy, pozemky. 
   Prodávajícím NABÍZÍME ZDARMA veškeré naše  

služby – určení max. tržní ceny k prodeji, služby  
našeho advokáta, přímé úvěrování kupujících,  
bezpečný a výhodný prodej.

10 % naší provize pro vás za prodej vaší nemovitosti přes nás.

Dne 26. 2. LK Divočina zorganizoval pro 
děti z líšeňských lesních školek a ze ZŠ Holzo-
va představení Slon a Mravenec. Hlavním té-
matem pohádky hrané integrovaným taneč-
ním spolkem Proty boty je přijímání odlišností. 
Každý jsme jiný. Pokud však někoho máme rádi 
doopravdy, tak se vším, co k němu patří. Příběh 
o velkém přátelství a odvaze malinkého mra-
vence, velkého slona a milující veverky si užilo 
v sálu radnice 90 dětí. 

Dne 3. 3. předškoláci s rodiči z LK Divoči-
na zavítali do ZŠ Holzova, kde pod vedením
p. uč. Mgr. Kateřiny Janoškové absolvovali 
předškolní přípravu. Zažili si nejen, jaké je to 
pracovat v lavici a psát na tabuli, ale také si
prohlédli budovu školy Pohankova a školní za-
hradu

Školství

Dne 4. 3. navštívily děti s pedagogy z LK 
Divočina prvňáky ze ZŠ Horníkova. Pod ve-
dením p. uč. Mgr. Aleny Benešové školkáčci 
společně se školáky plnili úkoly. Prvňáci si uží-
vali roli zkušenějších a za obdivných pohledů 
mladších dětí jim četli zadání úkolů, na kterých 
všichni spolupracovali. Školáci zase trpělivě

a zodpovědně prováděli škol-
káčky po jednotlivých stano-
vištích. Děti si zažili pocit, jak 
je fajn mít staršího průvodce, 
který v případě potřeby pora-
dí a taky jaké to je mít na starost mladšího ka-
maráda a společně pracovat. Těšíme se, že prv-
ňáky na oplátku přivítáme v LK Divočina.

Dne 9. 3. děti z LK Divočina absolvovaly
v sálu radnice canisterapeutický program
s názvem Mít tak pejska. Nejen, že se dozvědě-
ly, jak se chovat ke psům, čím je krmit, jak je 
venčit, jak je česat, jak sbírat jejich exkrementy, 
jak je cvičit... ale taky si fenky bernských salaš-
nických psů Wendy a Lili k oboustranné rados-
ti pohladily.

Za LK Divočina MgA. Věra Špičková



Sport
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V čele opět Hladiš
Začátkem března byl na volební schůzi fotbalového SK Líšeň 

jednomyslně zvolen výbor, který bude v následujícím období pra-
covat ve složení: Karel Hladiš, Stanislav Tvarůžek, Cyril Malý, 
Roman Podlena, David Linger, Miloš Dupal, Rudolf Čampa st., 
Tomáš Šperka. Předsedou byl opět všemi hlasy zvolen Karel Hla-
diš, předsedou kontrolní komise Rudolf Čampa ml. Na schůzi 
přednesl zprávu o činnosti D. Linger, se sportovními výsledky se-
známil členy C. Malý, M. Dupal hovořil o práci na lincencích pro 
II. ligu a SCM, J. Derfl o provozu areálu, K. Hladiš o dalším budo-
vání areálu a plánech do budoucna. Seznámil členstvo také s nut-
ností založit akciovou společnost pro II. ligu, což bylo opět jedno-
myslně schváleno, stejně jako zpráva R. Podleny o hospodaření 
a P. Kúkola st. o práci kontrolní komise, která neshledala nedostat-
ky jak v účetnictví, tak v činnosti SK Líšeň. 

Dagmar Wallová

Udržet druhou ligu
Před zahájením jarní části se sešli funkcionáři 

SK Líšeň s brněnskými žurnalisty, aby je seznámili 
se stavem nováčka druholigové fotbalové scény. Své 
názory tlumočili novinářům předseda Karel Hla-
diš, vedoucí mužstva Dagmar Wallová, trenér Milan Valachovič 
a kapitán Jan Hlavica.

Předseda klubu v prvních větách srovnal stav v době, kdy klub 
převzal, s nynějškem: „Když jsem klub přebíral v roce 1990, měl 
čtyři družstva a jedno škvárové hřiště. Dnes jsme největším klu-
bem v Brně. Kromě druholigových mužů máme i druholigové že-
ny, juniorky, dorostence i žáky a prvoligové starší a mladší žákyně.“ 
Předseda také ocenil pomoc města i městské části. Samozřejmě 
pochválil i mužstvo. „Podzimní část byla po sportovní stránce ne-
skutečná. Zvládli jsme ji nad očekávání. Měli jsme štěstí na oba 
trenéry. Ti měli k dispozici hráče, kteří chtěli hrát za Líšeň a ukázat 
své kvality. Peníze u nich nehrály hlavní roli. Pokud jde o budouc-
nost, hlavním cílem je nesestoupit a stabilizovat kádr.“ 

Trenér Valachovič se díval již do blízké budoucnosti: „V zimě 
přišla velká obměna. Odešlo sedm kvalitních fotbalistů, které bylo 
potřeba nahradit. Šli jsme cestou vlastních hráčů, či z jižní Moravy. 
Dávali jsme přednost mladším fotbalistům, což je sázka do bu-
doucnosti.“ Kapitán slova kouče doplnil: „Došlo sice k velké obmě-
ně, ale zůstali všichni, kteří se podíleli na postupu z MSFL. Ztratili 
jsme hodně zkušeností, ale přišli hráči, kteří jsou snad ještě více 
motivování prokázat své umění.“ Vedoucí mužstva upozornila no-
vináře na stav hráče Retena. „Už jsme obstarali vše, co je potřeba 
k žádosti o vízum. Nyní musí udělat poslední krok Guy a vyřídit si 
jej. To za něho udělat nemůžeme.“

Miloslav Vlašic

Sokolský dětský karneval
Ve čtvrtek 20. února odpoledne proběhl v báječné atmosféře 

sokolský karneval pro děti, které navštěvují cvičení rodičů a dětí. 
Spojily se oba oddíly mladších a starších malých sokolek i sokolíků 
a společně si užili dvě hodiny plné her, soutěží a cvičení. Ve velkém 
sále se setkali princezny, berušky, čarodějnice, ale i hasič, policista, 
různá zvířátka a celé tomu velely a připravily dvě pirátky – cviči-
telky Veronika Bartlová a Tereza Nevrtalová. Při tanci a sportu 
vyhládne. O něco na zub se společně postarali všichni dospělí ná-
vštěvníci. Z karnevalu si děti odnesly nejen výborné perníčky, ale 
hlavně radost z pohybu. 

Hana Chmelová
náčelnice odboru všestrannosti,

TJ Sokol Brno-Líšeň

Doufáme, že brzy budeme v areálu SK Líšeň na Kučerově ulici opět 
svědky podobného obrázku, kdy se fotbalisté Líšně zdraví po odehra-
ném střetnutí se spokojenými diváky. Foto: Petr Nečas

Fotbal v karanténě
Z jarní odvetné části stačili fotbalisté SK Líšeň odehrát pouze 

jeden zápas v Hradci Králové, kde remizovali 1:1, ale tím zatím 
jejich jarní pouť kvůli opatřením vůči koronaviru skončila. Nutno 
říct, že rozhodnutí o přerušení soutěží je zcela jistě správné a urči-
tě lepší než hrát před prázdnými tribunami. Původně měli hráči 
A mužstva během přestávky společně trénovat tak, aby v jednom 
okamžiku nebylo na sportovišti více než třicet lidí, ale další státní 
opatření trenérův úmysl zrušila, neboť byla nařízením vlády pře-
rušena činnost sportovních klubů, které musely sportoviště uza-
vřít. Hráči tak dostali od trenéra pokyny k individuální přípravě. 
Těžko při březnovém vývoji nemocnosti prognostikovat, kdy se 
opět vrátí fotbalisté společně na hřiště, ale v brzké době to jen tak 
nebude. Odložením mistrovství Evropy na příští rok se otevřely 
pozdní jarní a letní termíny pro dohrání soutěže. Odloženy byly 
samozřejmě i krajské a okresní soutěže, zrušeny byly společné tré-
ninky mládežnických družstev. Vývoj nemoci může nakonec fot-
balové soutěže předčasně ukončit, jak se tomu stalo u ledního ho-
keje, volejbalu, basketbalu i dalších sportovních odvětví, která 
měla v tomto období vrcholit. Zdraví je přednější.

Karel Hladiš


